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Protokół Nr II.2018 
z obrad sesji Rady Powiatu Żagańskiego 

z dnia 5 grudnia 2018 roku 
1. Otwarcie II sesji rady powiatu. 
Otwarcia II sesji dokonał Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak. Otwieram II sesję Rady 
Powiatu Żagańskiego. Stwierdzam, że w sesji uczestniczy 18 radnych, co zapewnia możliwość 
podejmowania uchwał. Nieobecna Radna Justyna Socik. Witam obecnych na sali: Zarząd Po-
wiatu, Skarbnika Powiatu Elżbietę Bielecką Sekretarza Powiatu Iwonę Hryniewiecką, Radcę 
Prawnego Monikę Chmielewską – Szylar, dyrektorów jednostek organizacyjnych, naczelników 
wydziałów i kierowników referatów Starostwa Powiatowego, pozostałych gości oraz prasę lo-
kalną. 

  Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: na I sesji Rady Powiatu Radny Jerzy Bielawski był 
nieobecny i nie złożył ślubowania. Na dzisiejszej sesji Radny Jerzy Bielawski złoży ślubowa-
nie.  

  Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał rotę ślubowania, Radny powtarzał słowa roty  
i złożył ślubowanie. 

  Sekretarz Powiatu Iwona Hryniewiecka wręczyła Radnemu Jerzemu Bielawskiemu zaświad-
czenie o wyborze na Radnego Powiatu Żagańskiego. 

  Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: stwierdzam, że Radny, złożył ślubowanie objął man-
dat Radnego Powiatu Żagańskiego na VI kadencję na lata 2018 – 2023. 
2. Zatwierdzenie porządku obrad 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak zapytał, czy są propozycje zmiany porządku obrad? 
Starosta Henryk Janowicz: w imieniu Zarządu proponuję wprowadzić do porządku obrad cztery 
uchwały w sprawie: 

       - zmian budżetu. 
       - zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2018 – 2024. 
       - wydatków zamieszczonych w budżecie Powiatu Żagańskiego, których niezrealizowane kwoty 

nie wygasają z upływem roku budżetowego 2018. 
        - określenia rozkładu pracy aptek ogólnodostępnych na terenie powiatu żagańskiego w roku 

2019. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: czy są jakieś zastrzeżenia, co do propozycji zmiany 
porządku obrad? 
Radni nie wnieśli zastrzeżeń do zmiany proponowanego porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak podał pod głosowanie przyjęcie poprawek do propo-
nowanego porządku obrad. 
Za przyjęciem poprawek do porządku obrad głosowało 18 radnych. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poddał pod głosowanie porządek obrad po wprowa-
dzonych poprawkach. 
Porządek obrad po wprowadzonych poprawkach został przyjęty przy 17 głosach „za”, 1 
„wstrzymującym”, przy udziale 18 radnych. 
Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie II sesji rady powiatu. 
2. Zatwierdzenie porządku obrad. 
3. Raport z wykonania Powiatowego Programu Ochrony Środowiska za lata 2012 – 2015. 

       4. Podjęcie uchwały Nr II.1.2018 w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej. 
       5. Podjęcie uchwały Nr II.2.2018 w sprawie powołania Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 
       6. Podjęcie uchwały Nr II.3.2018 w sprawie powołania Komisji Budżetu i Finansów Powiatu. 
       7. Podjęcie uchwały Nr II.4.2018 w sprawie powołania Komisji Oświaty, Kultury i Kultury 

Fizycznej. 
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            8. Podjęcie uchwały Nr II.5.2018 w sprawie powołania Komisji Zdrowia i Polityki 
Prorodzinnej. 

       9. Podjęcie uchwały Nr II.6.2018 w sprawie powołania Komisji Porządku Publicznego  
i Bezpieczeństwa Obywateli. 

     10. Podjęcie uchwały Nr II.7.2018 w sprawie powołania Komisji Gospodarki i Infrastruktury. 
     11. Podjęcie uchwały Nr II.8.2018 w sprawie powołania Komisji Rolnictwa, Leśnictwa  

i Ochrony Środowiska. 
     12. Podjęcie uchwały Nr II.9.2018 w sprawie ustalenia opłat za usunięcie pojazdu z drogi i jego 

przechowywanie na parkingu strzeżonym oraz wysokości kosztów powstałych w przypadku 
odstąpienia od usunięcia pojazdu. 

     13. Podjęcie uchwały Nr II.10.2018 w sprawie uchwalenia „Programu ochrony środowiska dla 
powiatu żagańskiego na lata 2018 – 2021 z perspektywą do roku 2025” wraz z prognozą 
oddziaływania na środowisko. 

      14. Podjęcie uchwały Nr II.11.2018 w sprawie przyjęcia Powiatowego Programu Ochrony 
Zdrowia Psychicznego dla Powiatu Żagańskiego na lata 2018 – 2022. 

      15. Podjęcie uchwały Nr II.12.2018 w sprawie zmiany uchwały Nr II.18.2018 Rady Powiatu 
Żagańskiego z dnia 16 grudnia 2014 r. w sprawie zasad ustalania diet przysługujących 
radnym oraz zwrotu kosztów podróży służbowych. 

      16. Podjęcie uchwały Nr II.13.2018 w sprawie zmian budżetu. 
      17. Podjęcie uchwały Nr II.14.2018 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na 

lata 2018 – 2024. 
      18. Podjęcie uchwały Nr II.15.2018 w sprawie wydatków zamieszczonych w budżecie Powiatu 

Żagańskiego, których niezrealizowane kwoty nie wygasają z upływem roku budżetowego 
2018. 

       19. Podjęcie uchwały Nr II.16.2018 w sprawie określenia rozkładu pracy aptek 
ogólnodostępnych na terenie powiatu żagańskiego w roku 2019. 

 16. Wolne wnioski.  
      17. Zamknięcie obrad II sesji. 

O godz. 910 na obrady sesji przyszła Radna Justyna Socik. W dalszych obradach sesji brało 
udział 19 radnych. 

3. Raport z wykonania Powiatowego Programu Ochrony Środowiska za lata 2012 – 2015. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił Panią Danutę Mazurek z firmy Terra Projekt 
o przedstawienie raportu z wykonania Powiatowego Programu Ochrony Środowiska za lata 
2012 – 2015. 
Pani Danuta Mazurek: raport wynika z obowiązku, który narzuca na nas ustawa Prawo Ochrony 
Środowiska. Raport dotyczy poprzedniego programu ochrony środowiska dla powiatu żagań-
skiego, który został uchwalony w 2012 roku i który obowiązywał na lata 2012 – 2015 z per-
spektywą do roku 2019. Raport ma charakter informacyjny i zawarte są w nim zadania, które 
zostały zaplanowane w programie ochrony środowiska oraz omówiony jest ich stan realizacji 
na okres sprawozdawczy, czyli w latach 2012 – 2015. Sporządziliśmy raport w formie zwartej  
tabeli, w której przedstawiliśmy wszystkie zadania zaplanowane w programie ochrony środo-
wiska i sprawdziliśmy ich stopień realizacji. Wiele zadań zostało zrealizowanych, dane, z któ-
rych korzystaliśmy, to są dane głównie ze Starostwa Powiatowego, z gmin, nadleśnictw, za-
rządców dróg, oraz innych jednostek. W ciągu tych czterech lat wiele zadań jest zrealizowanych 
między innymi: przebudowa warsztatów szkolnych na potrzeby szkolnictwa zawodowego  
w powiecie żagańskim, termomodernizacja budynku ZSTiL w Żaganiu, różne termomoderni-
zacje w budynkach gmin, wymiana pieców na nowe, budowa przyłączy ciepłowniczych, roz-
budowa węzłów cieplnych, budowa oczyszczalni ścieków, rozbudowa sieci kanalizacyjnej  
i wodociągowej, różne przedsięwzięcia związane z melioracjami, remonty i przebudowy dróg 
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oraz montaż instalacji do pozyskiwania energii odnawialnej. Porównaliśmy wskaźniki doty-
czące stanu środowiska z roku 2012 do roku 2015. Ogólnie mówiąc, z tych wskaźników wyszło, 
że stan środowiska w powiecie żagańskim uległ poprawie. Głównie w zakresie ochrony środo-
wiska, jakości powietrza, czy też rozwoju sieci kanalizacyjnej i wodociągowej, gdzie więcej 
mieszkańców ma dostęp do tych sieci, do oczyszczalni ścieków. Mniej było dzikich wysypisk 
odpadów, zamknięte zostały pewne gminne składowiska odpadów. Niektóre wskaźniki pogor-
szyły się, ale na to nie mamy dużego wpływu, ponieważ więcej odnotowano źródeł promienio-
wania elektromagnetycznego, ale wartości są dopuszczalne. Podsumowując, zaplanowano 
około 100 działań, z tego około 97% działań zostało zrealizowane, a tylko 3% z nich nie zostało 
zrealizowane. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak otworzył dyskusję.  
Radnie nie podjęli dyskusji. 

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: do chwili obecnej wpłynęły zgłoszenia o utworzeniu 
czterech klubów: Gmina i Powiat Przyjazne Ludziom, Koalicja Obywatelska Platforma. 
Nowoczesna, Polskie Stronnictwo Ludowe, Nasze Miasto. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak ogłosił krótką przerwę z przyczyn technicznych.. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak po przerwie wznowił obrady sesji i poinformował, 
że wpłynęło jeszcze jedno zgłoszenie o utworzeniu Klubu Prawo i Sprawiedliwość. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: na tą chwilę mamy zgłoszonych pięć klubów: 
1) Klub Prawo i Sprawiedliwość: Przewodniczący Klubu Leon Cuprych, Jerzy Bielawski – 

Członek, Piotr Ciołka – Członek.   
2) Klub Nasze Miasto: Przewodniczący Klubu – Jacek Grzelak, Tomasz Hucał – Członek, 

Sebastian Galasiak – Członek.  
3) Klub Polskie Stronnictwo Ludowe: Przewodniczący Klubu Roman Śliwiński, Sylwester 

Michalak – Członek, Mariusz Krugły – Członek.  
  4) Klub Koalicja Obywatelska Platforma. Nowoczesna: Przewodnicząca Klubu Anna 

Michalczuk, Cecylia Brodzińska – Członek, Artur Niezgoda – Członek, Justyna Socik – 
Członek. 

5) Klub Gmina i Miasto Przyjazne Ludziom: Przewodniczący Klubu – Maciej Boryna, Tomasz 
Niesłuchowski – Członek, Radosław Kwiecień – Czlonek. 

       4. Podjęcie uchwały Nr II.1.2018 w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej. 
  Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: proszę przedstawicieli klubów o zgłaszanie swoich 

kandydatów do składu komisji rewizyjnej. 
  Radny Leon Cuprych: w imieniu Klubu Prawa i Sprawiedliwości, do komisji rewizyjnej 

zgłaszamy kandydaturę Radnego Jerzego Bielawskiego. 
  Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: czy Radny Jerzy Bielawski wyraża zgodę na 

kandydowanie do składu komisji rewizyjnej? 
  Radny Jerzy Bielawski: tak, wyrażam zgodę.  
  Radny Maciej Boryna: z ramienia Klubu Gmina i Powiat Przyjazne Ludziom, zgłaszam 

kandydaturę Radnego Tomasza Niesłuchowskiego. 
  Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: czy Radny Tomasz Niesłuchowski wyraża zgodę na 

kandydowanie do składu komisji rewizyjnej? 
  Radny Tomasz Niesłuchowski: tak, wyrażam zgodę.  
  Radny Roman Śliwiński: w imieniu Klubu Polskie Stronnictwo Ludowe, zgłaszam kandydaturę 

Radnego Sylwestra Michalaka. 
  Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: czy Radny Sylwester Michalak wyraża zgodę na 

kandydowanie do składu komisji rewizyjnej? 
  Radny Sylwester Michalak: tak, wyrażam zgodę.  
  Radna Anna Michalczuk: w imieniu Klubu Platformy Obywatelskiej, zgłaszam kandydaturę 

Radnej Justyny Socik. 
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  Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: czy Radna Justyna Socik wyraża zgodę na 
kandydowanie do składu komisji rewizyjnej? 

  Radna Justyna Socik: tak, wyrażam zgodę.  
  Radny Tomasz Hucał: w imieniu Klubu Nasze Miasto, zgłaszam kandydaturę Radnego Jacka 

Grzelaka. 
  Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: czy Radny Jacek Grzelak wyraża zgodę na 

kandydowanie do składu komisji rewizyjnej? 
  Radny Jacek Grzelak: tak, wyrażam zgodę.  
  Radny Paweł Chylak: zgłaszam Radnego Zbigniewa Białkowskiego do pracy w komisji 

rewizyjnej. 
  Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: czy Radny Zbigniew Białkowski wyraża zgodę na 

kandydowanie do składu komisji rewizyjnej? 
  Radny Zbigniew Białkowski: tak, wyrażam zgodę.  
  Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: ponieważ radni nie zgłaszają więcej kandydatów, 

zamykam listę kandydatów. 
  Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak, czy powinniśmy przegłosować listę kandydatów. 
  Sekretarz Powiatu Iwona Hryniewiecka: jeżeli Pan Przewodniczący zamknął listę kandydatów, 

ponieważ Rada Powiatu, zgodnie ze statutem powiatu wybiera przewodniczącego komisji, to 
dobrze by było, żeby komisja wskazała przewodniczącego. Wtedy Przewodniczący Rady 
odczyta treść uchwały i przegłosuje.  

  Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak ogłosił przerwę w obradach sesji w celu wybrania  
spośród kandydatów przewodniczącego komisji. 

  Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: musimy poprawić pewną nieścisłość i proszę 
Wiceprzewodniczącego Rady Tomasza Hucała o głos. 

  Wiceprzewodniczący Rady Tomasz Hucał: trudno, żeby konstytuowała się komisja, która nie 
została wybrana przez Radę Powiatu, więc raz jeszcze naprawiamy tą procedurę. Moja 
propozycja jest skonsultowana z Panią Mecenas, czyli możemy głosować całą szóstkę 
kandydatów, wybieramy komisję rewizyjną. Komisja konstytuuje się, wtedy przedstawiciel 
komisji rewizyjnej zaprezentuje nam nazwisko przewodniczącego, wpiszemy to do projektu 
uchwały i głosujemy ponownie projekt uchwały. W kolejnych projektach uchwał powtarzamy 
procedurę, czyli zgłaszamy kandydatów, głosujemy zgłoszonych kandydatów. Jeżeli będzie 
wniosek, żeby głosować indywidualnie to będziemy głosować indywidualnie, jeżeli nie będzie 
sprzeciwu to głosujemy wszystkich zgłoszonych kandydatów. Następnie będziemy głosować 
projekt uchwały ze wskazanym przewodniczącym i członkami komisji. 

  Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: proszę o podjęcie głosowania powołanych członków 
do komisji rewizyjnej w składzie: Jerzy Bielawski, Tomasz Niesłuchowski, Sylwester 
Michalak, Justyna Socik, Jacek Grzelak, Zbigniew Białkowski. 

  Rada Powiatu jednogłośnie przyjęła skład komisji rewizyjnej, przy udziale 19 radnych. 

Protokół z elektronicznego głosowania składu komisji rewizyjnej stanowi załącznik do proto-
kołu z obrad sesji. 

  Radny Tomasz Niesłuchowski przedstawił Przewodniczącemu Rady przewodniczącego 
komisji rewizyjnej. 

  Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał i poddał pod głosowanie projekt uchwały  
w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej, w której wskazuje się Radnego Tomasza 
Niesłuchowskiego Przewodniczącym Komisji. 

  Uchwała została podjęta jednogłośnie, przy udziale 19 radnych. 

Protokół z elektronicznego głosowania uchwały w sprawie powołania komisji rewizyjnej sta-
nowi załącznik do protokołu z obrad sesji. 
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       5. Podjęcie uchwały Nr II.2.2018 w sprawie powołania Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 
         Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: proszę przedstawicieli klubów o zgłaszanie swoich 

kandydatów do składu komisji skarg, wniosków i petycji. 
  Radny Leon Cuprych: w imieniu Klubu Prawa i Sprawiedliwości, do komisji skarg, wniosków 

i petycji zgłaszamy kandydaturę Radnego Jerzego Bielawskiego. 
  Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: czy Radny Jerzy Bielawski wyraża zgodę na 

kandydowanie do składu komisji skarg, wniosków i petycji? 
  Radny Jerzy Bielawski: tak, wyrażam zgodę.  
  Radny Maciej Boryna w imieniu Klubu Gmina i Powiat Przyjazne Ludziom, zgłaszam 

kandydaturę Radnego Tomasza Niesłuchowskiego. 
  Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: czy Radny Tomasz Niesłuchowski wyraża zgodę na 

kandydowanie do składu komisji skarg, wniosków i petycji? 
  Radny Tomasz Niesłuchowski: tak, wyrażam zgodę.  
  Radny Roman Śliwiński: w imieniu Klubu Polskie Stronnictwo Ludowe, zgłaszam kandydaturę 

Radnego Sylwestra Michalaka. 
  Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: czy Radny Sylwester Michalak wyraża zgodę na 

kandydowanie do składu komisji skarg, wniosków i petycji? 
  Radny Sylwester Michalak: tak, wyrażam zgodę.  
  Radna Anna Michalczuk: w imieniu Klubu Platformy Obywatelskiej, zgłaszam kandydaturę 

Radnej Justyny Socik. 
  Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: czy Radna Justyna Socik wyraża zgodę na 

kandydowanie do składu komisji skarg, wniosków i petycji? 
  Radna Justyna Socik: tak, wyrażam zgodę.  
  Radny Zbigniew Białkowski: zgłaszam Radnego Pawła Chylaka. 
  Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: czy Radny Paweł Chylak wyraża zgodę na 

kandydowanie do składu komisji skarg, wniosków i petycji? 
  Radny Paweł Chylak: tak, wyrażam zgodę.  
  Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak proszę o podjęcie głosowania powołanych członków 

do komisji skarg, wniosków i petycji w składzie: Jerzy Bielawski, Tomasz Niesłuchowski, 
Sylwester Michalak, Justyna Socik, Paweł Chylak. 

         Rada Powiatu jednogłośnie przyjęła skład komisji skarg, wniosków i petycji, przy udziale 19 
radnych. 

Protokół z elektronicznego głosowania składu komisji skarg, wniosków i petycji stanowi za-
łącznik do protokołu z obrad sesji. 

       Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak ogłosił przerwę w obradach celem ukonstytuowania 
się komisji skarg, wniosków i petycji i wskazania przewodniczącego komisji. 

       Po przerwie Radna Justyna Socik poinformowała, że na stanowisko przewodniczącego komisji 
proponujemy Radnego Sylwestra Michalaka.  

  Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał i poddał pod głosowanie projekt uchwały  
w sprawie powołania Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, w której wskazuje się Radnego 
Sylwestra Michalaka Przewodniczącym Komisji. 

  Uchwała została podjęta jednogłośnie, przy udziale 19 radnych. 

Protokół z elektronicznego głosowania uchwały w sprawie powołania komisji skarg, wniosków 
i petycji stanowi załącznik do protokołu z obrad sesji. 

       6. Podjęcie uchwały Nr II.3.2018 w sprawie powołania Komisji Budżetu i Finansów 
Powiatu. 

  Radny Tomasz Hucał: w imieniu Klubu Nasze Miasto, zgłaszam kandydaturę Radnego Jacka 
Grzelaka. 

  Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: czy Radny Jacek Grzelak wyraża zgodę na 
kandydowanie do składu komisji budżetu i finansów? 
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  Radny Jacek Grzelak: tak, wyrażam zgodę.  
       Radny Leon Cuprych: w imieniu Klubu Prawo i Sprawiedliwość zgłaszamy kandydaturę Leona 

Cuprycha. 
  Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: czy Radny Leon Cuprych wyraża zgodę? 
  Radny Leon Cuprych: tak, wyrażam zgodę.  
  Radny Paweł Chylak: zgłaszam kandydaturę Radnego Zbigniewa Białkowskiego. 

       Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: czy Radny Zbigniew Białkowski wyraża zgodę? 
       Radny Zbigniew Białkowski: tak, wyrażam zgodę. 
       Radny Roman Śliwiński: w imieniu Klubu Polskie Stronnictwo Ludowe zgłaszam kandydaturę 

Radnego Mariusz Krugłego. 
       Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: czy Radny Mariusz Krugły wyraża zgodę? 
       Radny Mariusz Krugły: tak, wyrażam zgodę. 
       Radny Maciej Boryna w imieniu Klubu Gmina i Powiat Przyjazne Ludziom, zgłaszam 

kandydaturę Radnego Radosława Kwietnia.    
       Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: czy Radny Radosław Kwiecień wyraża zgodę? 
       Radny Radosław Kwiecień: tak, wyrażam zgodę. 
       Radny Radosław Kwiecień: zgłaszam kandydaturę Radnego Macieja Borynę. 
       Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: czy Radny Maciej Boryna wyraża zgodę? 
       Radny Maciej Boryna: tak, wyrażam zgodę. 
       Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak proszę o podjęcie głosowania powołanych członków 

do komisji budżetu i finansów powiatu w składzie: Jacek Grzelak, Leon Cuprych, Zbigniew 
Białkowski, Mariusz Krugły, Radosław Kwiecień, Maciej Boryna. 

         Rada Powiatu jednogłośnie przyjęła skład komisji budżetu i finansów powiatu, przy udziale 19 
radnych. 

Protokół z elektronicznego głosowania składu komisji budżetu i finansów powiat stanowi za-
łącznik do protokołu z obrad sesji. 

       Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak ogłosił przerwę w obradach celem ukonstytuowania 
się komisji budżetu i finansów powiatu i wskazania przewodniczącego komisji. 

       Radny Maciej Boryna: komisja na Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów Powiatu 
wybrała Radnego Jacka Grzelaka. 

       Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: czy Radny Jacek Grzelak wyraża zgodę?  
       Radny Jacek Grzelak: tak, wyrażam zgodę. 

  Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał i poddał pod głosowanie projekt uchwały  
w sprawie powołania Komisji Budżetu i Finansów Powiatu, w której wskazuje się Radnego 
Jacka Grzelaka Przewodniczącym Komisji. 

  Uchwała została podjęta jednogłośnie, przy udziale 19 radnych. 

Protokół z elektronicznego głosowania uchwały w sprawie powołania komisji budżetu i finan-
sów powiatu stanowi załącznik do protokołu z obrad sesji. 

      7. Podjęcie uchwały Nr II.4.2018 w sprawie powołania Komisji Oświaty, Kultury  
i Kultury Fizycznej. 

       Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: proszę o zgłaszanie kandydatów do składu komisji 
oświaty, kultury i kultury fizycznej. 

       Radna Anna Michalczuk: w imieniu Klubu Platformy Obywatelskiej, zgłaszam Radną Cecylię 
Brodzińską i Radnego Artura Niezgodę. 

  Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: czy Radna Cecylia Brodzińska wyraża zgodę? 
  Radna Cecylia Brodzińska: tak, wyrażam zgodę.  
  Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: czy Radny Artur Niezgoda wyraża zgodę? 
  Radny Artur Niezgoda: tak, wyrażam zgodę.  

       Radna Cecylia Brodzińska: w imieniu Koalicji Obywatelskiej zgłaszam Radną Annę 
Michalczuk. 
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  Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: czy Radna Anna Michalczuk wyraża zgodę? 
  Radna Anna Michalczuk: tak, wyrażam zgodę.  

       Radny Zbigniew Białkowski: zgłaszam kandydaturę Radnego Pawła Chylaka. 
  Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: czy Radny Paweł Chylak wyraża zgodę? 
  Radny Paweł Chylak: tak, wyrażam zgodę.  

       Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: zgłaszam Radnego Tomasza Hucała. 
  Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: czy Radny Tomasz Hucał wyraża zgodę? 
  Radny Tomasz Hucał: tak, wyrażam zgodę.  

       Radny Roman Śliwiński: zgłaszam kandydaturę Mariusz Krugłego. 
  Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: czy Radny Mariusz Krugły wyraża zgodę? 
  Radny Mariusz Krugły: tak, wyrażam zgodę.  
  Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak ogłosił przerwę w obradach celem ukonstytuowania 

się komisji i wskazania przewodniczącego komisji. 
       Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak proszę o podjęcie głosowania powołanych członków 

do komisji oświaty, kultury i kultury fizycznej powiatu w składzie: Cecylia Brodzińska, Artur 
Niezgoda, Anna Michalczuk, Paweł Chylak, Tomasz Hucał, Mariusz Krugły. 

         Rada Powiatu jednogłośnie przyjęła skład komisji oświaty, kultury i kultury fizycznej, przy 
udziale 19 radnych. 

Protokół z elektronicznego głosowania składu komisji oświaty, kultury i kultury fizycznej sta-
nowi załącznik do protokołu z obrad sesji. 

       Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak ogłosił przerwę w obradach celem ukonstytuowania 
się komisji oświaty, kultury i kultury fizycznej i wskazania przewodniczącego komisji. 

       Radny Tomasz Hucał: komisja na Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury i Kultury 
Fizycznej wybrała Radną Cecylię Brodzińską. 

       Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: czy Radna Cecylia Brodzińska wyraża zgodę?  
       Radna Cecylia Brodzińska: tak, wyrażam zgodę. 

  Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał i poddał pod głosowanie projekt uchwały  
w sprawie powołania Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej, w której wskazuje się 
Radną Cecylię Brodzińską Przewodniczącą Komisji. 

  Uchwała została podjęta jednogłośnie, przy udziale 19 radnych. 

Protokół z elektronicznego głosowania uchwały w sprawie powołania komisji oświaty, kultury 
i kultury fizycznej stanowi załącznik do protokołu z obrad sesji. 

            8. Podjęcie uchwały Nr II.5.2018 w sprawie powołania Komisji Zdrowia i Polityki 
Prorodzinnej. 

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: proszę o zgłaszanie kandydatów do składu komisji 
zdrowia i polityki prorodzinnej. 
Radny Roman Śliwiński poprosił o przerwę w obradach sesji. 

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak o godz. 945 ogłosił przerwę w obradach sesji. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak o godz. 1000 wznowił obrady sesji. 

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: w związku ze złożonym pismem Radnej Justyny 
Socik o rezygnacji z członkostwa w komisji rewizyjnej, która jest reprezentantem Klubu 
Platformy Obywatelskiej. W związku ze złożoną rezygnacją proponuję zmianę porządku obrad 
i powrót do pkt. 4. Powołanie komisji rewizyjnej. Proszę o przegłosowanie tego wniosku. Czy 
Rada wyraża zgodę na powrót do pkt. 4. Powołanie komisji rewizyjnej, ponieważ po rezygnacji 
Radnej Justyny Socik, nie mamy członkostwa wszystkich klubów. 
Rada Powiatu przy 17 glosach „za”, 2 „przeciwnych”, przy udziale 19 radnych, przyjęła 
przedstawiony wniosek. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: powracamy do pkt. 4. Podjęcie uchwały Nr 
II.1.2018 w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej. 
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  Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: proszę przedstawicieli klubów o zgłaszanie swoich 
kandydatów do składu komisji rewizyjnej. 

  Radna Anna Michalczuk: w imieniu Klubu Platformy Obywatelskiej, zgłaszam kandydaturę 
Radnej Cecyli Brodzińskiej. 

  Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: czy Radna Cecylia Brodzińska wyraża zgodę na 
kandydowanie do składu komisji rewizyjnej? 

  Radna Cecylia Brodzińska: tak, wyrażam zgodę.  
  Radny Maciej Boryna: z ramienia Klubu Gmina i Powiat Przyjazne Ludziom, zgłaszam 

kandydaturę Radnego Tomasza Niesłuchowskiego. 
  Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: czy Radny Tomasz Niesłuchowski wyraża zgodę na 

kandydowanie do składu komisji rewizyjnej? 
  Radny Tomasz Niesłuchowski: tak, wyrażam zgodę.  

Radny Leon Cuprych: w imieniu Klubu Prawa i Sprawiedliwości, do komisji rewizyjnej 
zgłaszamy kandydaturę Radnego Jerzego Bielawskiego. 

  Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: czy Radny Jerzy Bielawski wyraża zgodę na 
kandydowanie do składu komisji rewizyjnej? 

  Radny Jerzy Bielawski: tak, wyrażam zgodę.  
  Radny Roman Śliwiński: w imieniu Klubu Polskie Stronnictwo Ludowe, zgłaszam kandydaturę 

Radnego Sylwestra Michalaka. 
  Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: czy Radny Sylwester Michalak wyraża zgodę na 

kandydowanie do składu komisji rewizyjnej? 
  Radny Sylwester Michalak: tak, wyrażam zgodę.  
  Radny Paweł Chylak: zgłaszam Radnego Zbigniewa Białkowskiego do pracy w komisji 

rewizyjnej. 
  Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: czy Radny Zbigniew Białkowski wyraża zgodę na 

kandydowanie do składu komisji rewizyjnej? 
  Radny Zbigniew Białkowski: tak, wyrażam zgodę 
  Radny Tomasz Hucał: w imieniu Klubu Nasze Miasto, zgłaszam kandydaturę Radnego Jacka 

Grzelaka. 
  Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: czy Radny Jacek Grzelak wyraża zgodę na 

kandydowanie do składu komisji rewizyjnej? 
  Radny Jacek Grzelak: tak, wyrażam zgodę.  
  Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak ogłosił przerwę w obradach celem ukonstytuowania 

się komisji i wskazania przewodniczącego komisji. 
  Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: proszę o podjęcie głosowania powołanych członków 

do komisji rewizyjnej w składzie: Jerzy Bielawski, Tomasz Niesłuchowski, Sylwester 
Michalak, Cecylia Brodzińska, Jacek Grzelak, Zbigniew Białkowski. 

  Rada Powiatu jednogłośnie przyjęła skład komisji rewizyjnej, przy udziale 19 radnych. 

Protokół z elektronicznego głosowania składu komisji rewizyjnej stanowi załącznik do proto-
kołu z obrad sesji. 

  Radny Tomasz Niesłuchowski przedstawił Przewodniczącemu Rady przewodniczącego 
komisji rewizyjnej. 

  Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał i poddał pod głosowanie projekt uchwały  
w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej, w której wskazuje się Radnego Tomasza 
Niesłuchowskiego Przewodniczącym Komisji. 

  Uchwała została podjęta jednogłośnie, przy udziale 19 radnych. 

Protokół z elektronicznego głosowania uchwały w sprawie powołania komisji rewizyjnej, sta-
nowi załącznik do protokołu z obrad sesji. 

 



9 
 

            8. Podjęcie uchwały Nr II.5.2018 w sprawie powołania Komisji Zdrowia i Polityki 
Prorodzinnej. 

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: proszę o zgłaszanie kandydatów do składu komisji 
zdrowia i polityki prorodzinnej. 
Radny Maciej Boryna: zgłaszam kandydaturę Radnego Sebastiana Galasiaka. 
Radny Sebastian Galasiak: wyrażam zgodę.  

  Radna Anna Michalczuk: w imieniu Klubu Koalicji Obywatelskiej, zgłaszam kandydaturę 
Radnej Justyny Socik. 

  Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: czy Radna Justyna Socik wyraża zgodę na 
kandydowanie? 

  Radna Justyna Socik: tak, wyrażam zgodę.  
Radna Cecylia Brodzińska: w imieniu Klubu Koalicji Obywatelskiej zgłaszam kandydaturę 
Radnej Anny Michalczuk. 

  Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: czy Radna Anna Michalczuk wyraża zgodę na 
kandydowanie? 

  Radna Anna Michalczuk: tak, wyrażam zgodę.  
  Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak ogłosił przerwę w obradach celem ukonstytuowania 

się komisji i wskazania przewodniczącego komisji. 
  Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: proszę o podjęcie głosowania w sprawie 

powołanych członków do komisji zdrowia i polityki prorodzinnej w składzie: Justyna Socik, 
Anna Michalczuk, Sebastian Galasiak. 

  Rada Powiatu jednogłośnie przyjęła skład komisji zdrowia i polityki prorodzinnej, przy udziale 
19 radnych. 

Protokół z elektronicznego głosowania składu komisji zdrowia i polityki prorodzinnej stanowi 
załącznik do protokołu z obrad sesji. 

  Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał i poddał pod głosowanie projekt uchwały  
w sprawie powołania Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej, w której wskazuje się Radną 
Justynę Socik Przewodniczącą Komisji. 

  Uchwała została podjęta jednogłośnie, przy udziale 19 radnych. 

Protokół z elektronicznego głosowania uchwały w sprawie powołania komisji zdrowia i polityki 
prorodzinnej, stanowi załącznik do protokołu z obrad sesji. 

       9. Podjęcie uchwały Nr II.6.2018 w sprawie powołania Komisji Porządku Publicznego  
i Bezpieczeństwa Obywateli. 

       Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: proszę o zgłaszanie kandydatów do składu komisji 
porządku i bezpieczeństwa obywateli. 

       Radny Leon Cuprych: w imieniu Klubu Prawo i Sprawiedliwość zgłaszamy kandydaturę 
Radnego Piotra Kowalskiego oraz Radnego Piotra Ciołkę. 

  Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: czy Radny Piotr Kowalski wyraża zgodę? 
  Radny Piotr Kowalski: tak, wyrażam zgodę.  
  Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: czy Radny Piotr Ciołka wyraża zgodę? 
  Radny Piotr Ciołka: tak, wyrażam zgodę.  

       Radny Jacek Grzelak: zgłaszam kandydaturę Radnego Tomasza Hucała. 
  Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: czy Radny Tomasz Hucał wyraża zgodę? 
  Radny Tomasz Hucał: tak, wyrażam zgodę.  

       Radny Mariusz Krugły: zgłaszam kandydaturę Radnego Romana Śliwińskiego. 
  Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: czy Radny Roman Śliwiński wyraża zgodę? 
  Radny Roman Śliwiński: tak, wyrażam zgodę.  

       Radna Anna Michalczuk: w imieniu Klubu Koalicja Obywatelska zgłaszam kandydaturę 
Radnego Artura Niezgodę. 

  Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: czy Radny Artur Niezgoda wyraża zgodę? 
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  Radny Artur Niezgoda: tak, wyrażam zgodę.  
  Radny Radosław Kwiecień: zgłaszam kandydaturę radnego Macieja Boryny. 
  Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: czy Radny Maciej Boryna wyraża zgodę? 
  Radny Maciej Boryna: tak, wyrażam zgodę.  
  Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: proszę o podjęcie głosowania w sprawie 

powołanych członków do komisji porządku publicznego i bezpieczeństwa obywateli w 
składzie: Artur Niezgoda, Piotr Kowalski, Piotr Ciołka, Tomasz Hucał, Roman Śliwiński, 
Maciej Boryna. 

  Rada Powiatu jednogłośnie przyjęła skład komisji porządku i bezpieczeństwa obywateli, przy 
udziale 19 radnych. 

Protokół z elektronicznego głosowania składu komisji porządku i bezpieczeństwa, stanowi za-
łącznik do protokołu z obrad sesji. 

  Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak ogłosił przerwę w obradach celem ukonstytuowania 
się komisji i wskazania przewodniczącego komisji. 

  Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał i poddał pod głosowanie projekt uchwały  
w sprawie powołania Komisji Porządku i Bezpieczeństwa Obywateli, w której wskazuje się 
Radnego Artura Niezgodę Przewodniczącym Komisji. 

  Uchwała została podjęta jednogłośnie, przy udziale 19 radnych. 

Protokół z elektronicznego głosowania uchwały w sprawie powołania komisji porządku i bez-
pieczeństwa obywateli, stanowi załącznik do protokołu z obrad sesji. 

       10. Podjęcie uchwały Nr II.7.2018 w sprawie powołania Komisji Gospodarki  
i Infrastruktury. 

       Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: proszę o zgłaszanie kandydatów do składu komisji 
gospodarki i infrastruktury. 
Radny Maciej Boryna: zgłaszam kandydaturę Radnego Radosława Kwietnia. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: czy Radny Radosław Kwiecień wyraża zgodę? 
Radny Radosław Kwiecień: wyrażam zgodę.  

       Radny Leon Cuprych: w imieniu Klubu Prawo i Sprawiedliwość zgłaszamy kandydaturę 
Radnego Piotra Ciołkę oraz Radnego Leona Cuprycha. 

  Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: czy Radny Piotr Ciołka wyraża zgodę? 
  Radny Piotr Ciołka: tak, wyrażam zgodę.  
  Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: czy Radny Leon Cuprych wyraża zgodę? 
  Radny Leon Cuprych: tak, wyrażam zgodę.  

       Radny Jacek Grzelak: zgłaszam kandydaturę Radnego Sebastiana Galasiaka.  
       Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: proszę o podjęcie głosowania w sprawie 

powołanych członków do komisji gospodarki i infrastruktury w składzie: Piotr Ciołka, 
Radosław Kwiecień, Leon Cuprych, Sebastian Galasiak. 

  Rada Powiatu jednogłośnie przyjęła skład komisji gospodarki i infrastruktury, przy udziale 19 
radnych. 
Protokół z elektronicznego głosowania składu komisji gospodarki i infrastruktury, stanowi za-
łącznik do protokołu z obrad sesji. 

  Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak ogłosił przerwę w obradach celem ukonstytuowania 
się komisji i wskazania przewodniczącego komisji. 

  Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał i poddał pod głosowanie projekt uchwały  
w sprawie powołania Komisji Gospodarki i Infrastruktury, w której wskazuje się Radnego 
Piotra Ciołkę Przewodniczącym Komisji. 

  Uchwała została podjęta jednogłośnie, przy udziale 19 radnych. 
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Protokół z elektronicznego głosowania uchwały w sprawie powołania komisji gospodarki i in-
frastruktury, stanowi załącznik do protokołu z obrad sesji. 

       11. Podjęcie uchwały Nr II.8.2018 w sprawie powołania Komisji Rolnictwa, Leśnictwa  
i Ochrony Środowiska. 

       Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: proszę o zgłaszanie kandydatów do składu komisji 
rolnictwa, leśnictwa i ochrony środowiska. 

       Radny Leon Cuprych: w imieniu Klubu Prawo i Sprawiedliwość zgłaszamy kandydaturę 
Radnego Piotra Kowalskiego. 

  Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: czy Radny Piotr Kowalski wyraża zgodę? 
  Radny Piotr Kowalski: tak, wyrażam zgodę.  

       Radny Mariusz Krugły: zgłaszam kandydaturę Radnego Romana Śliwińskiego. 
  Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: czy Radny Roman Śliwiński wyraża zgodę? 
  Radny Roman Śliwiński: tak, wyrażam zgodę.  
  Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: pytanie do pani mecenas, czy komisja może być w 

dwuosobowym składzie? 
  Radca Prawny Monika Chmielewska – Szylar: przepisy nie wskazują liczby ani minimalnej, 

ani maksymalnej składu komisji. 
Radny Tomasz Hucał: czytałem ustawę o samorządzie i to na nas ustawa ceduje kwestie 
komisji. Nie ma w tym gronie Przewodniczącego Komisji Statutowej, który tworzył Statut  
i niestety Komisja Statutowa w poprzedniej radzie nie wzięła pod uwagę danych GUS, które 
wyraźnie wskazywały, że nasza rada będzie z 21 osób zmniejszać się do 19 osób i mamy w tym 
momencie chyba najbardziej paradoksalny skład komisji, z całym szacunkiem dla dwóch 
Panów Radnych, którzy się w niej znajdują, ale taki dość nietypowy, bo będziemy jedną  
z nielicznych Rad Powiatu w Polsce, która będzie miała dwuosobową komisję. Apeluję do 
radnych, którzy są w składach komisji sześcioosobowych, aby przed przyszłą sesją rady może 
zastanowiliby się nad tym, czy nie wesprą radnego Piotra Kowalskiego i Radnego Romana 
Śliwińskiego i przeniosą się do komisji rolnictwa. Ja bym bardzo chętnie to zrobił, ale ja 
mieszkam na wsi, w której nie ma ani jednego rolnika i mój byt w tej komisji będzie bardzo 
sztuczny. Apeluję do radnych, aby zastanowili się nad tym i wsparli komisję rolnictwa, 
leśnictwa i ochrony środowiska, bo jest bardzo ważną komisją i dwóch Panów mogą mieć 
problemy w tej pracy. 
Radny Jerzy Bielawski: przypominam, bo Wiceprzewodniczący Rady Tomasz Hucał nie ma 
tutaj racji, ja zgłaszałem w poprzedniej kadencji, żeby zarząd był trzyosobowy i żeby komisji 
było mniej. Zgadzam się z Panem Hucałem, że tam gdzie komisje są sześcioosobowe to 
powinien ktoś z niej zrezygnować.  
Radny Tomasz Hucał: Panie Radny Bielawski, ja tylko doprecyzuję, mówiłem, że szkoda, że 
nie ma Przewodniczącego Komisji Statutowej, bo ja pamiętam Pana wniosek doskonale, który 
wtedy mówił, że ma związane ręce, ponieważ tak narzuca ustawa. Dlatego nie bez kozery 
wspomniałem, że ustawa nic o tym nie mówi, czyli tak naprawdę Przewodniczący Komisji 
Statutowej taką decyzję podjął i szkoda, że wtedy nikt tego, poza Radnym Bielawskim, nie 
wziął pod uwagę tego, że rada się zmniejszy.  
Radny Jacek Grzelak: według moich obliczeń cztery komisje są w składzie sześcioosobowym 
i prosiłbym, żeby tu zachować zdrową zasadę proporcji. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: myślę, że do następnej sesji będziemy mieli sprawę 
wyjaśnioną i na pewno ktoś z radnych przejdzie do komisji rolnictwa, rezygnują z innej komisji. 

       Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: proszę o podjęcie głosowania w sprawie 
powołanych członków do komisji rolnictwa, leśnictwa i ochrony środowiska w składzie: Piotr 
Kowalski, Roman Śliwiński. 

  Rada Powiatu jednogłośnie przyjęła skład komisji rolnictwa, leśnictwa i ochrony środowiska 
przy udziale 19 radnych. 
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Protokół z elektronicznego głosowania składu komisji rolnictwa, leśnictwa i ochrony środowi-
ska, stanowi załącznik do protokołu z obrad sesji. 

  Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak ogłosił przerwę w obradach celem ukonstytuowania 
się komisji i wskazania przewodniczącego komisji. 

  Radny Roman Śliwiński: zgłaszam Radnego Piotra Kowalskiego na Przewodniczącego komisji. 
   Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał i poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie powołania Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska, w której wskazuje 
się Radnego Piotra Kowalskiego Przewodniczącym Komisji. 

  Uchwała została podjęta przy 18 głosach „za”, 1 „wstrzymującym”, udziale 19 radnych. 

Protokół z elektronicznego głosowania uchwały w sprawie powołania komisji rolnictwa, le-
śnictwa i ochrony środowiska, stanowi załącznik do protokołu z obrad sesji. 

Radny Leon Cuprych: Pan mi nie udzielił głosu przed głosowaniem, a są tu apele, żeby poprze-
chodzili radni z innych komisji do komisji rolnictwa, a Pan już zakończył formalnie wybór.  
W moim przekonaniu należało się dzisiaj wstrzymać z wyborem przewodniczącego z tego 
względu, że jeżeli ktoś przejdzie z innej komisji to, też ma prawo kandydować na przewodni-
czącego. Chodziło mi o to, żeby w sposób formalny już dzisiaj tego nie głosować, ale już 
„mleko się rozlało”. 

 Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: Panie Radny, ja trochę szybciej zamknąłem dysku-
sję i nie widziałem, że Pan się zgłasza. Zgłosił się Pan po tym, jak zamknąłem dyskusją. Wska-
załem, że do następnej sesji sprawę się ureguluje i na pewno ktoś wesprze komisję rolnictwa,  
a nie ma żadnych przeciwskazań, żeby przewodniczący komisji wybierał się, z danej komisji, 
na każdym posiedzeniu komisji. Członkowie komisji decydują, kto jest przewodniczącym,  
a my przegłosowujemy tylko i wyłącznie skład komisji. 

Radny Paweł Chylak: ja z wnioskiem formalnym do Pana Przewodniczącego, żeby Pan ogłosił 
przerwę na to, żeby te uchwały zostały zaopiniowane przez powołane już komisje, bo nie są 
one zaopiniowane, a żeby było zgodnie ze statutem. 

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poddał pod głosowanie wniosek formalny o ogłosze-
nie przerwy w obradach sesji. 

Wniosek formalny został przyjęty przy 10 głosach „za, 3 „przeciwnych”, 6 „wstrzymujących”, 
przy udziale 19 radnych. 

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak o godz.1030 ogłosił przerwę w obradach sesji celem 
zaopiniowania przez komisje kolejnych projektów uchwał.  

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak o godz. 1045 wznowił obrady sesji. 

       12. Podjęcie uchwały Nr II.9.2018 w sprawie ustalenia opłat za usunięcie pojazdu z drogi 
i jego przechowywanie na parkingu strzeżonym oraz wysokości kosztów powstałych 
w przypadku odstąpienia od usunięcia pojazdu. 

       Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie 
uzasadnienia. 
Sekretarz Powiatu Iwona Hryniewiecka: rada Powiatu Żagańskiego jest zobowiązana do co-
rocznego aktualizowania opłat za usunięcie pojazdu z drogi i jego przechowywanie na parkingu 
strzeżonym. Główną przesłanką jest konieczność sprawnego usunięcia pojazdu z drogi, po wy-
daniu dyspozycji przez Policję. W tym celu zostało przeprowadzone rozeznanie cenowe na 
świadczenie kompleksowych usług w tym zakresie tzn. całodobowo usuwania pojazdów  
z drogi i ich przechowywania. Opłaty, które są ustalone w projekcie uchwały zawierają kalku-
lacje stawek z najkorzystniejszej oferty oraz koszt ponoszone przez powiat, a związane z utrzy-
maniem pracownika obsługującego to zadanie oraz koszty postępowania administracyjnego. 
Opłaty nie mogą przekroczyć stawek określonych w Obwieszczeniu Ministra Rozwoju i Finan-
sów z dnia 20 sierpnia 2018 r.  
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Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak otworzył dyskusję. 
Radny Paweł Chylak: zwróciłem uwagę na to, że w przypadku pojazdów przewożących mate-
riały, była tam przedstawiona bardzo duża rozbieżność cenowa i ta zaproponowana 300 zł  
w przypadku takich pojazdów, mam nadzieję, że będzie wystarczająca, bo inaczej być nie 
może. Na to przede wszystkim chciałem zwrócić uwagę, bo była nawet najwyższa cena 10.000 
zł za wykonanie takiej usługi. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie, przy udziale 19 radnych. 

       Protokół z elektronicznego głosowania uchwały w sprawie ustalenia opłat za usunięcie pojazdu 
z drogi i jego przechowywanie na parkingu strzeżonym oraz wysokości kosztów powstałych  
w przypadku odstąpienia od usunięcia pojazdu, stanowi załącznik do protokołu z obrad sesji. 

       13. Podjęcie uchwały Nr II.10.2018 w sprawie uchwalenia „Programu ochrony 
środowiska dla powiatu żagańskiego na lata 2018 – 2021 z perspektywą do roku 2025” 
wraz z prognozą oddziaływania na środowisko. 

       Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie 
uzasadnienia. 

       Danutę Mazurek z firmy Terra Projekt: Program Ochrony Środowiska, jest to dokument, 
podstawowy instrument do realizacji zadań własnych i koordynowanych w zakresie ochrony 
środowiska. Jego sporządzenie wynika z ustawy Prawo Ochrony Środowiska, które narzuca 
wykonanie tego typu opracowania. Opracowanie zostało wykonane zgodnie z wytycznymi 
opracowanymi przez Ministerstwo Ochrony Środowiska w zakresie gminnych, powiatowych  
i wojewódzkich programów ochrony środowiska. Jest to kolejny program ochrony środowiska 
dla powiatu żagańskiego, ostatni był przyjęty w roku 2012. Zgodnie z wytycznymi, do 
sporządzenia programów ochrony środowiska, taki dokument został sporządzony na podstawie 
ogólnodostępnych danych o środowisku oraz my, jako firma wystąpiliśmy z ankietyzacją do 
innych jednostek zajmujących się ochroną środowiska o udzielenie nam informacji. Dane 
pochodziły głównie z GUS, Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska, z powiatu, 
gmin, nadleśnictw, zarządców dróg oraz innych jednostek. Zostało w programie sformułowane 
jedenaście obszarów interwencji i każdy z nich dotyczy konkretnego komponentu środowiska. 
Zostały przypisane cele, które będą osiągane na podstawie podjętych działań i inwestycji.  
W programie sformułowano harmonogram rzeczowo finansowy, w którym zadania 
zaplanowano na lata 2018 – 2021 z perspektywa do roku 2015. Zadania te zostały podzielone 
na zadania własne powiatu, czyli takie, które będą w całości lub częściowo finansowane  
z budżetu powiatu oraz zadania koordynowane, które powiat będzie je, jak gdyby monitorował, 
czy są realizowane. Większość tych zadań jest przypisanych gminom. W takim 
harmonogramie, tam gdzie udało się ustalić, podane są koszty realizacji zadania oraz źródła 
finansowania. Dane dotyczące zaplanowanych zadań, część z nich to są to zadania ciągłe, które 
już były wcześniej wykonywane i będą wykonywane w dalszym ciągu, a zadania inwestycyjne 
pochodzą z wieloletnich prognoz finansowych, czy też przeprowadzonej przez nas ankietyzacji, 
gdzie dana jednostka wypisała nam zadania, że takie planuje realizować w najbliższych latach. 
Program Ochrony Środowiska został, zgodne z ustawą o udostępnianiu informacji  
o środowisku, jego ochronie i udziale społeczeństwa, została przeprowadzona strategiczna 
ocena oddziaływania na środowisko, czyli została przeprowadzona prognoza oddziaływania 
tego programu na środowisko, w której to przeanalizowaliśmy, czy te wszystkie zadania będą 
miały jakiś wpływ na środowisko. Następnie projekty tych dwóch dokumentów zostały 
przesłane do zaopiniowania. Zarówno Wojewódzki Inspektorat Ochrony Środowiska, jak  
i Regionalna Dyrekcja Ochrony Środowiska, do projektów dokumentów wydały opinie 
pozytywne, bez uwag. Natomiast Urząd Marszałkowski przesłał kilka uwag, które zostały 
uwzględnione w dokumentach, a następnie Zarząd Województwa Lubuskiego przyjął 
pozytywnie uchwałą te dwa dokumenty. Również przeprowadzono konsultacje społeczne  
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w wyniku, których wpłynęło jedno pismo z uwagami, które również zostały uwzględnione  
w projektach dokumentów. 

       Protokół z elektronicznego głosowania uchwały w sprawie uchwalenia „Programu ochrony 
środowiska dla powiatu żagańskiego na lata 2018 – 2021 z perspektywą do roku 2025” wraz  
z prognozą oddziaływania na środowisko, stanowi załącznik do protokołu z obrad sesji. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie, przy udziale 19 radnych. 

       14. Podjęcie uchwały Nr II.11.2018 w sprawie przyjęcia Powiatowego Programu Ochrony 
Zdrowia Psychicznego dla Powiatu Żagańskiego na lata 2018 – 2022. 

       Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie 
uzasadnienia. 

       Sekretarz Powiatu Iwona Hryniewiecka: obowiązek przyjęcie Programu Zdrowia Psychicznego 
wynika z zapisów narodowego Programu Ochrony Zdrowia. Projekt programu składa się 
głównie z diagnozy oraz oceny potrzeb. Były też wykonane badania ankietowe w zakresie 
potrzeb, na ponad 1000 osobowej grupie mieszkańców powiatu żagańskiego. Większość 
oceniła swoje zdrowie psychiczne, jako dobre lub znośne oraz też wskazano potrzeby w tym 
zakresie między innymi, jeżeli chodzi o udzielenie takiej pomocy, żeby to było w miejscu 
zamieszkania. Głównym celem programu jest utworzenie centrum zdrowia psychicznego. Do 
końca roku zostanie zakończony remont obiektu w Szprotawie i będzie to ośrodek wsparcia dla 
osób z zaburzeniami psychicznymi. Myślę, że w styczniu Rada powoła do życia ten Ośrodek, 
bo trzeba zmienić statut i określić statut tej jednostki i od marca rozpocznie działalność.   

       Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił Przewodniczącą Komisji Zdrowia Justynę 
Socik o przedstawienie opinii komisji. 
Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Justyna Socik: komisja wydała opinię 
pozytywną dla Powiatowego Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego dla Powiatu 
Żagańskiego na lata 2018 – 2022. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak otworzył dyskusję. 
Radny Paweł Chylak: analizując program ochrony zdrowia, zwrócę uwagę na to, żeby było 
jasne, Pani Sekretarz ogólnie powiedziała o najważniejszych elementach, ale już współpraca  
z organizacjami pozarządowymi została pominięta, a więc w związku z tym organizacje poza-
rządowe też mogłyby się starać o działania dotyczące realizacji tego Programu Ochrony Zdro-
wia Psychicznego. Jest to bardzo ważne, ponieważ organizacje pozarządowe są zainteresowane 
realizacją tych zagadnień.  
Radni nie podjęli dalszej dyskusji. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie, przy udziale 19 radnych. 

       Protokół z elektronicznego głosowania uchwały w sprawie przyjęcia Powiatowego Programu 
Ochrony Zdrowia Psychicznego dla Powiatu Żagańskiego na lata 2018 – 2022, stanowi 
załącznik do protokołu z obrad sesji. 

       15. Podjęcie uchwały Nr II.12.2018 w sprawie zmiany uchwały Nr II.18.2018 Rady 
Powiatu Żagańskiego z dnia 16 grudnia 2014 r. w sprawie zasad ustalania diet 
przysługujących radnym oraz zwrotu kosztów podróży służbowych. 

       Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie 
uzasadnienia. 

       Sekretarz Powiatu Iwona Hryniewiecka: radnemu przysługuje w ciągu miesiąca dieta  
w wysokości do 85% maksymalnej wysokości diety w powiatach od 60000 do 120000 
mieszkańców. Dieta maksymalna wynosi 2.281,51 zł i została ustalona na podstawie kwoty 
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bazowej określonej w ustawie budżetowej. W uzasadnieniu jest określona kwota podwyżki 
przy poszczególnych funkcjach w radzie powiatu.  
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak otworzył dyskusję. 

       Radny Paweł Chylak: nie widzę zasadności podnoszenia wysokości diety. 
Radni nie podjęli dalszej dyskusji. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

       Uchwała została podjęta przy 15 głosach „za”, 3 „przeciwnych”, 1 „wstrzymującym”. 
       Protokół z elektronicznego głosowania uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr II.18.2018 Rady 

Powiatu Żagańskiego z dnia 16 grudnia 2014 r. w sprawie zasad ustalania diet przysługujących 
radnym oraz zwrotu kosztów podróży służbowych, stanowi załącznik do protokołu z obrad sesji. 

       16. Podjęcie uchwały Nr II.13.2018 w sprawie zmian budżetu. 
       Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie 

uzasadnienia. 
       Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: w związku z tym, że prawdopodobnie będzie to ostatnia 

uchwała w sprawie zmian budżetu w roku 2018, proszę Państwa, żebyście podjęli tą uchwałę, 
ponieważ wprowadzamy tą uchwałą duży projekt w Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych  
w Żaganiu. Na ten projekt otrzymaliśmy dotację z MON, wartość projektu 90.000,00 zł,  
a dotacja z MON wynosi 79.450,00 zł. Zabezpieczamy również tą uchwałą brakujące środki 
dla naszych jednostek podległych na wynagrodzenia oraz na energię elektryczną. Źródłami 
pokrycia wydatków, brakujących środków są wykonane dochody ponad plan w roku 2018. 
Dokonuje się również korekt dochodów, które nie zostaną zrealizowane w 2018 roku, te 
korekty są na kwotę 408.000,00 zł. Zabezpieczamy brakujące środki w wysokości 444.996,00 
zł. Nasze jednostki podległe wykonały również dochody ponad określonych w planie 
finansowym na kwotę 440.958,00 zł i tymi środkami zabezpieczają swoje wydatki bieżące.  
W wyniki dokonanych zmian w budżecie, budżet powiatu uległ zmianie, zwiększeniu  
o 159.923,00 zł za równo po stronie dochodów, jak i wydatków. Deficyt budżetu nie uległ 
zmianie i wynosi nadal 4.626.931,00 zł. Dokonuje się również zmiany w załączniku Nr 6, są to 
dotacje, zmiany dotacji wynikają ze zmian na rodziny zastępcze i placówki opiekuńczo 
wychowawcze, a zmian dokonuje PCPR. Również tworzony jest wydzielony rachunek 
dochodów jednostek oświatowych, w których dokonują zmiany nasze jednostki oświatowe. 
Część jednostek dokonało zmian po stronie dochodów i wydatków, a część tylko w ramach 
wydatków między paragrafami. Wprowadza się również ostateczne kwoty zadań zleconych, 
jak i zadań powierzonych. 

       Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił Przewodniczących Komisji Stałych  
o przedstawienie opinii komisji. 

       Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Jacek Grzelak: komisja wydała opinię 
pozytywną. 

       Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Cecylia Brodzińska: komisja 
wydała opinię pozytywną. 

       Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Justyna Socik: komisja wydała opinię 
pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Artur Niezgoda: 
komisja wydała opinię pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Piotr Ciołka: komisja wydała opinię 
pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Piotr Kowalski: komisja 
wydała opinię pozytywną.  
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
 



16 
 

Uchwała została podjęta jednogłośnie, przy udziale 19 radnych.. 
Protokół z elektronicznego głosowania uchwały w sprawie zmian budżetu, stanowi załącznik 
do protokołu z obrad sesji. 

       17. Podjęcie uchwały Nr II.14.2018 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
na lata 2018 – 2024. 

       Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie 
uzasadnienia. 

       Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: uchwała w sprawie wieloletniej prognozy finansowej 
powiatu żagańskiego obejmuje lata do momentu spłaty całości zadłużenia, a więc w naszym 
powiecie jest to rok 2024. Zmianie uległ rok 2018 w wyniku zmian budżetu. W załączniku Nr 
1 wprowadza się odpowiednie zmiany, jak kształtują się poszczególne pozycje w naszym 
budżecie. Załącznik Nr 2 przedsięwzięcia, nie ulega zmianie. 

       Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił Przewodniczących Komisji Stałych  
o przedstawienie opinii komisji. 

       Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Jacek Grzelak: komisja wydała opinię 
pozytywną. 

       Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Cecylia Brodzińska: komisja 
wydała opinię pozytywną. 

       Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Justyna Socik: komisja wydała opinię 
pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Artur Niezgoda: 
komisja wydała opinię pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Piotr Ciołka: komisja wydała opinię 
pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Piotr Kowalski: komisja 
wydała opinię pozytywną.  
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie, przy udziale 19 radnych. 
Protokół z elektronicznego głosowania uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 
Finansowej na lata 2018 – 2024, stanowi załącznik do protokołu z obrad sesji. 

       18. Podjęcie uchwały Nr II.15.2018 w sprawie wydatków zamieszczonych w budżecie 
Powiatu Żagańskiego, których niezrealizowane kwoty nie wygasają z upływem roku 
budżetowego 2018. 

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie 
uzasadnienia. 

       Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: wyłączną kompetencją Rady Powiatu w zakresie tej 
uchwały jest to, że radni mogą podjąć taką uchwałę, która skutkuje tym, że wydatek, który jest 
zamieszczony w uchwale będzie wpisany w wykonanie w roku 2018, a fizyczne jego 
wykonanie nastąpi w roku 2019. W związku z tym, że zleciliśmy wykonanie zadań 
geodezyjnych firmie ze Szprotawy, która nie zdąży zrealizować tego zadania w roku 2018, 
występujemy do Rady Powiatu z prośbą o przesunięcie wykonania tych prac do 30 kwietnia 
2019 roku. 

       Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił Przewodniczących Komisji Stałych  
o przedstawienie opinii komisji. 

       Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Jacek Grzelak: komisja wydała opinię 
pozytywną. 

       Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Cecylia Brodzińska: komisja 
wydała opinię pozytywną. 
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       Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Justyna Socik: komisja wydała opinię 
pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Artur Niezgoda: 
komisja wydała opinię pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Piotr Ciołka: komisja wydała opinię 
pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Piotr Kowalski: komisja 
wydała opinię pozytywną.  
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie, przy udziale 19 radnych. 
Protokół z elektronicznego głosowania uchwały w sprawie wydatków zamieszczonych w 
budżecie Powiatu Żagańskiego, których niezrealizowane kwoty nie wygasają z upływem roku 
budżetowego 2018, stanowi załącznik do protokołu z obrad sesji. 

       19. Podjęcie uchwały Nr II.16.2018 w sprawie określenia rozkładu pracy aptek 
ogólnodostępnych na terenie powiatu żagańskiego w roku 2019. 

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie 
uzasadnienia. 

       Sekretarz Powiatu Iwona Hryniewiecka: przedstawiony Radzie Powiatu projekt dotyczący 
rozkładu pracy aptek dostosowany jest do potrzeb ludności i zapewnia dostępność świadczeń 
farmaceutycznych dla mieszkańców powiatu w porze nocnej, w niedziele i święta i w dni wolne 
od pracy. Pozytywną opinię tego projektu i harmonogram pracy aptek uzyskano od wójtów  
i burmistrzów powiatu żagańskiego, a także została zaakceptowana przez Lubuską Okręgową 
Izbę Aptekarską.  
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak otworzył dyskusję. 
Radny Tomasz Hucał: ja już tradycyjne, jak co roku przy tym projekcie uchwały wyrażam 
swoje zdanie. Tym razem nie będę przeciw, tylko będę się wstrzymywał od głosu. 
Ustawodawca ustalają prawo farmaceutyczne zapisał jedynie w art. 94 tej ustawy, że apteki 
powinny być otwarte w nocy, święta i dni wolne, scedował to na Radę Powiatu po konsultacjach 
z wójtami i burmistrzami i lokalnymi samorządami, nie dając kompletnie żadnych narzędzi 
radom powiatu, ani innym samorządom, ponieważ w rozdz. 9 pt. kary, tam nie ma nic 
kompletnie o konsekwencjach dotyczących art. 94, więc tak naprawdę każda apteka, 
teoretycznie, może zrobić, co będzie chciała. Więc ja po prostu fikcji zawsze mówię nie, więc 
wstrzymuje się od głosu i tak będzie przez całe pięć lat, chyba, że prawo farmaceutyczne się 
zmieni i da nam jakieś narzędzia, wtedy ja także zmienię zdanie. 
Sekretarz Powiatu Iwona Hryniewiecka: w zeszłym roku zdarzyło się tak, że apteka nie pełniła 
dyżuru i konsekwencje wyciągnęła Lubuska Okręgowa Izba Aptekarska i jakieś kary były. 
Radni dalszej dyskusji nie podjęli. 

       Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił Przewodniczących Komisji Stałych  
o przedstawienie opinii komisji. 

       Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Jacek Grzelak: komisja wydała opinię 
pozytywną. 

       Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Cecylia Brodzińska: komisja 
wydała opinię pozytywną. 

       Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Justyna Socik: komisja wydała opinię 
pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Artur Niezgoda: 
komisja wydała opinię pozytywną. 
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Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Piotr Ciołka: komisja wydała opinię 
pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Piotr Kowalski: komisja 
wydała opinię pozytywną.  
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta przy 18 głosach „za”, 1 „wstrzymującym”, przy udziale 19 radnych. 
Protokół z elektronicznego głosowania uchwały w sprawie określenia rozkładu pracy aptek 
ogólnodostępnych na terenie powiatu żagańskiego w roku 2019, stanowi załącznik do protokołu 
z obrad sesji. 

  20. Wolne wnioski.  
  Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak zapytał, czy radni mają do złożenia wolne wnioski? 
  Radny Leon Cuprych: chciałem złożyć wniosek do Zarządu i Zarządu Dróg o podjęcie działań 

zabezpieczających na drogach w Gminie Brzeźnica. Droga 1053, ja już kilkakrotnie i w 
poprzedniej kadencji wnioskowałem o remont, a w tej chwili to jest tam dewastacja drogi, 
praktycznie, asfalt odrywa się kawałkami. Panie Starosto, jest to dla mnie szokujące, bo 
będziemy ponosili jeszcze większe koszty. Mówię o drodze 1053 Chotków – Wichów, tam 
kawałkami się asfalt rozbija. Ponadto stwarza się zagrożenie w ruchu lądowym, niech ktoś 
wpadnie w taką wyrwę, czy nie będzie wtedy zasadny wniosek do innych organów o brak 
nadzoru, czy brak dbałości o mienie powiatu. Dlatego proszę o podjęcie działań, droga 1053 
Jelenin – Chotków, Chotków – Wichów; 1048 tj. Wichów, granica powiatu Mirocin Górny. To 
wszystko jest tak zdewastowane i stwarza zagrożenie dla ruchu lądowego. Ponadto drogi są 
zakrzaczone, proszę o podjęcie działań zgodnie ze statutem i powołaniem Zarządu 
Powiatowego.    

  Radny Jacek Grzelak: składam wniosek w imieniu seniorów Uniwersytetu III Wieku i z Klubu 
Seniora o zakup opasek odblaskowych zaciskowych na przegub dłoni z logo powiatu. Byłaby 
to jednocześnie akcja promocyjna. Jeśli zostało trochę środków finansowych z promocji w tym 
roku, a jak nie to w następnym roku można byłoby zakupić. Widzimy, jaka jest aura na 
zewnątrz, jak szybko robi się ciemno, każdy z nas jest również kierowcą i wiemy, że taki mały 
odblask czasami na drodze może uratować komuś życie. Seniorzy dzisiaj są aktywni i proszą o 
taki prezent, żebyśmy mogli im podarować, a każdy radny bywa w takich środowiskach i byłby  
w stanie pobrać i dać.  

  Radny Paweł Chylak: analizując budżet na 2019 rok, a także biorąc pod uwagę to, co dzisiaj 
mamy położone na stole, ilość materiału i przegłosowany Program Ochrony Środowiska, 
chciałem zwrócić uwagę na to, że środki na bieżące utrzymanie i funkcjonowanie Rady Powiatu 
Żagańskiego na 2019 mamy zaplanowaną kwotę ponad 17.000,00 zł. Panie Przewodniczący 
proszę o rozważenie, czy nie lepiej byłoby zakupić jakieś sprzęty. Jeśli zostały, podjęte jakieś 
działania w tym zakresie to proszę Pana Starostę o informację.  

  Starosta Henryk Janowicz:  
  - zostały zabezpieczone środki na zakup tabletów dla radnych i będziemy to realizować w roku 

budżetowym 2019.  
  - w sprawie opasek odblaskowych, mamy w tej chwili złożone zamówienie, jesteśmy w trakcie 

zakupu jeszcze z tegorocznego budżetu i jest to realizowane. 
  - w sprawie bieżącego utrzymania dróg, jest realizowane na bieżąco. Jakie środki mamy, 

wszyscy o tym dobrze wiemy, tam, gdzie możemy, realizujemy. Słuszna sugestia, co do 
zakrzaczenia, będzie to w najbliższym czasie realizowane, ale mówimy o takim okresie, kiedy 
będzie nam pozwalała na to aura i będziemy to robić sukcesywnie. Jeśli chodzi o pobocze, 
sytuacja jest mi znana, jest to obszar oddziaływania, jeśli chodzi o drogę, jest to mi bardzo 
dobrze znane. Na bieżąco staramy się uzupełniać te wyrwy, dziękuję za spostrzeżenia  
i informacje. 
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  - chciałbym jeszcze ważną rzecz powiedzieć, dzisiaj nasza młodzież została zaproszona na 
szczyt klimatyczny, która brała udział w projekcie. Młodzież z naszej szkoły z Zespołu Szkół 
Ponadgimnazjalnych w Szprotawie, która zakwalifikowała się i została zaproszona przez 
Przewodniczącego ONZ. W najbliższym czasie chce odwiedzić tą szkołę Dyrektor Generalny 
ONZ na teren Polski, chciałby się zorientować, bo inicjatywa i dobre wychowanie młodzieży 
w tych problemach jest znaczne, bo my mówimy o tym, że ważna jest profilaktyka, 
szkolnictwo, rozmowy, ale też jest ważna edukacja i ta edukacja idzie we właściwym kierunku 
skoro młodzież wychodzi do przodu i takie fajne projekty realizuje. O tym nikt nie zapomina, 
a co najważniejsze, jest ta nasza młodzież zauważalna, z naszego powiatu. Jednak ktoś ich 
zauważył, ktoś dobrze mówi i chciałby się tą informacją podzielić, że można więcej niż byśmy 
oczekiwali i można to dobrze sprzedać, jako powiat. Dzisiaj mówiliśmy o problemach, jeżeli 
chodzi o środowisko. Mamy wiele problemów, nie tylko śmieci, nie tylko składowiska, ale co 
najważniejsze, młodzież teraz potrafi te problemy zauważać i potrafi nam dorosłym o tym 
mówić. 

     Radny Piotr Kowalski: mam prośbę związaną z zimowym utrzymaniem dróg. W dniu 
dzisiejszym wydostanie się z części powiatu, mam na myśli Wymiarki, w kierunku Żagania 
były praktycznie nie możliwe. Nie było firmy, która posypuje, w związku z tym Proszę Starostę, 
żeby firmy wyczulić, że jednak się zima zbliża, skończyło się lato, żeby pilnować tych dróg, 
bo szereg telefonów otrzymałem w dniu dzisiejszym, w żadną stronę nie można było się 
wydostać.  

    Starosta Henryk Janowicz: na ten temat już rozmawialiśmy. Sprawa jest Panu znana i ja w tej 
kwestii nie będę się wypowiadał publiczne ze względu na to, że pewne przepisy mnie 
obowiązują, a ten problem będzie rozstrzygnięty i załatwiony.  

     Radny Tomasz Hucał: skoro Radny Chylak wywołał już ten temat, to ja też podziękują 
Zarządowi i Pani Sekretarz, bo męczyłem ich o te tablety prawie rok, więc cieszę się, że się 
udało.  

     Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: 
   - chciałbym przypomnieć o składaniu oświadczeń wg danych na dzień złożenia. 
   - Lubuski Wojewódzki Konserwator Zabytków w Zielonej Górze informuje o udzielonej dota-

cji w wysokości 20.000,00 zł dla Gminy Szprotawa na dofinansowanie realizacji zadania: 
Szprotawa, ratusz – badania i race konserwatorskie oraz restauratorskie przy nowożytnym 
malowidle ściennym w przyziemiu wschodniej wieży. 

    Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak wyznaczył Radnego Jerzego Bielawskiego oraz 
Radną Cecylię Brodzińską do zapoznania się z protokołem z II sesji Rady Powiatu Żagańskiego 
z dnia 5 grudnia 2018 roku. 

       21. Zamknięcie obrad II sesji. 
     Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: zamykam II sesję Rady Powiatu Żagańskiego.  
 
     Obrady sesji zakończono o godz. 1130.  
 
               Protokołowała  

          Henryka Świątek  
 

                                                                 Przewodniczący Rady Powiatu Żagańskiego 

                                                                                       Sebastian Galasiak 

 
 


